
PROTOKO Ł NR LVIII/2022 
z nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrowca Ś więtokrzyskiego 
z dnia 17 lutego 2022 r. 

Z uwagi na pandemię obrady odbyły się w trybie stacjonarno-zdalnym  
w Urzędzie Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, ul. Jana Głogowskiego 3/5, 
rozpoczęły się o godz. 14.34 
 
W sesji udział wzięli: 
 

1. Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1a i 1b do 
protokołu) 

2. Prezydent Miasta – Jarosław Górczyński 

3. Wiceprezydent Miasta – Piotr Dasios 

4. Wiceprezydent Miasta – Dominik Smoliński 

5. Sekretarz Miasta – Anna Niedbała 

6. Skarbnik Miasta – Sławomir Kijak 
 

Nieobecni radni: Marzec Marcin, Wójcik Karol. 
 
 

Ad I/Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – stwierdzenie 

quorum: 
 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dzień dobry Państwu. Proszę  

o włączenie kamer tych z Państwa, którzy widzę, że mają wyłączone kamery. 

Otwieram LVIII (58) nadzwyczajną sesję Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

Dokonam sprawdzenia listy obecności, by się przekonać, czy mamy kworum, aby 

podejmować prawomocne uchwały. A więc, sprawdzam listę obecności: Choinka 

Stanisław. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem obecny. Dzień dobry. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, obecna. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 

Radny M. Giemza – Marek Giemza, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, obecny. Dzień dobry.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem obecny.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, obecna. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin, nieobecny. Morycińska 

Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, obecna. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, obecny. Dzień dobry Państwu. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 

Radny A. Pietruszka – Obecny. Dzień dobry Państwu.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, obecna. Dzień dobry.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, obecna. Sajda 

Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, również obecny. Dzień dobry.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil. 

Radny K. Stelmasik – Obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka- Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, obecna.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Karol Wójcik. Nie widzę. Wrona Jerzy. 

Też nie widzę. I Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Szanowni Państwo, stwierdzam, że 

posiadamy wymagane kworum, by podejmować prawomocne uchwały.  

Witam serdecznie Państwa Radnych. Witam Prezydenta Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego Pana Jarosława Górczyńskiego. Witam Panów Wiceprezydentów: 

Piotra Dasiosa i Dominika Smolińskiego. Witam Skarbnika Miasta Pana Sławomira 

Kijaka. Witam Sekretarz Miasta Panią Annę Niedbałę. Witam również przybyłą na 

obrady naszej dzisiejszej sesji Panią Małgorzatę Kostrzewę. Myślę, że dziś to już 

byłą Prezes OTBS-u, czyli Ostrowieckiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego. 

I witam wszystkich Państwa przybyłych na obrady dzisiejszej sesji. Również witam 

internautów, którzy śledzą obrady naszej sesji online. Zanim przejdziemy do części 

takiej już porządkowej naszego porządku obrad, to myślę, że na wstępie kilka słów, 

Panie Prezydencie, ja myślę, że skierujemy w stronę Pani Małgorzaty Kostrzewy.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Sprawdźmy, czy jest? Pani Przewodnicząca, 

Panie, Panowie Radni! Szanowni Goście! Drodzy internauci! Drodzy Państwo, to jest 

wyjątkowa chwila. To jest coś niezapomnianego. To jest coś, co w Ostrowcu 

Świętokrzyskim nie było do tej pory kultywowane, ale uważam osobiście, że taka 

dyplomacja i takie zachowania powinny cechować nie tylko Ostrowiec, ale i inne 

samorządy, i inne jednostki państwowe, w wielu innych instytucjach. Drodzy 

Państwo, mam olbrzymi zaszczyt, olbrzymią przyjemność wspólnie z Państwem 
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podziękować Pani Prezes Małgorzacie Kostrzewie za pracę, za życzliwość, za 

wsparcie, za zrozumienie, za szacunek, który przekazywała i który reprezentowała 

codziennie pracując przez ostatnie lata w Ostrowieckim Towarzystwie Budownictwa 

Społecznego. Szanowni Państwo! Pozwolę sobie przeczytać: "W związku z 

przejściem na emeryturę składam Pani serdeczne podziękowania za piękny wkład w 

rozwój Ostrowieckiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego. Dziękuję za Pani 

zaangażowanie, determinację i siłę w realizacji podejmowanych działań, za wzorową 

pracę, wyjątkową życzliwość, nieprzebrane pokłady optymizmu, wiedzę i 

kompetencje. Pani, trwająca 39 lat kariera zawodowa pokazuje ogromny szacunek 

do pracy, a postawa może być wzorem dla wielu młodych ludzi. W sposób 

szczególny, dziękuję za minione  

15 lat, w trakcie których współtworzyła Pani markę OTBS-u. Przez ten czas zapisała 

Pani wiele ważnych kart w historii zmian ostrowieckiej przestrzeni publicznej na rynku 

nieruchomości i budownictwa mieszkaniowego. Dzięki Pani pracy i zaangażowaniu 

udało nam się wspólnie wiele w tym zakresie osiągnąć,  

a nasze miasto stawiane jest jako przykład tego, jak spółka miejska  

z powodzeniem podjęła się roli dewelopera oferującego idealnie skrojoną dla potrzeb 

rynku lokalnego. Kompleksy bloków przy ulicach: Sikorskiego, Pogodnej oraz os. 

Merkury zmieniły obraz kilku dzielnic miasta i stały się początkiem rozwoju 

budownictwa wielorodzinnego. Za tymi działaniami podążyli prywatni inwestorzy, 

którzy dostrzegli potencjał drzemiący w Ostrowcu Świętokrzyskim. To symbol 

otwartości na potrzeby mieszkańców i zmian w podejściu do miasta, jako do żywego 

organizmu. Pani praca, to wspaniały i niezapomniany przykład wyjątkowej energii i 

determinacji w realizacji powierzonych zadań. Przez lata prezentowała się Pani, jako 

solidny pracownik i dobry pracodawca, za co serdecznie dziękuję. W tym 

wyjątkowym dniu proszę przyjąć podziękowania za wkład w rozwój Ostrowieckiego 

Towarzystwa Budownictwa Społecznego oraz marki naszego miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Życzę zadowolenia płynącego z poczucia dobrze wypełnionej 

pracy oraz spełnienia planów, a przede wszystkim zdrowia i wszelkiej pomyślności w 

życiu osobistym". Jest mi niezmiernie miło podziękować Pani, że przez te lata 

mieliśmy wyjątkowo dobrą współpracę. Dziękuję w imieniu moich poprzedników za 

Pani pracę na rzecz Ostrowca Świętokrzyskiego. Jeszcze raz dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pani Prezes, dziękuję bardzo  

w imieniu swoim i... Mówię dosyć głośno. Dziękuję w imieniu swoim oraz radnych 

Rady Miasta za naszą współpracę dotychczasową. No na pewno te obiekty, które 

udało się za czasów Pani wybudować w mieście przysłużą się mieszkańcom i na 

pewno będą zadowoleni z zamieszkania w tych naszych budynkach. Niektórych 

bardzo pięknych, tak jak os. Merkury. Ale myślę, że teraz zaczął się dla Pani nowy 

czas. Coś się skończyło, coś się zaczyna. Zaczyna się czas taki bez stresów, bez 

szefów. Samemu można decydować o sobie, wypoczywać, uśmiechać się częściej i 

po prostu życzę Pani dużo zdrowia, bo ten COVID szaleje i nie wiadomo, kiedy się 

skończy, ale dobrze by było mu się oprzeć. A więc, wypoczynku na tej zasłużonej 

emeryturze i uważam, że jest fajnie na emeryturze. Tak, że proszę się nie martwić. 

Wszystkiego dobrego. 
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Prezes OTBS – M. Kostrzewa – No, cóż, tyle dobrych słów, że po prostu jestem 

wzruszona ale myślę, że warto było pracować. Jestem dumna, że mogłam pracować 

z takimi ludźmi, jak Pan Prezydent, wszyscy Państwo w Urzędzie Miasta, również 

Rada Miasta. Jest to dla mnie ogromny zaszczyt. Przepraszam za wzruszenie, ale 

jestem tylko człowiekiem. Niemniej jednak to, co Pan Prezydent tu przeczytał, 

zadedykował, co Pani Przewodnicząca. Nie byłoby tych wszystkich sukcesów, gdyby 

nie było dobrej współpracy z gminą, z pracownikami. Zawsze mogłam liczyć na 

wsparcie, na powiedzmy sobie, też przejmując jakby no to stanowisko po Panu 

Piotrze, po Panu Wiceprezydencie. Też, no razem współpracowaliśmy, było mi 

troszkę łatwiej – pewne szlaki przetarte. Tak, że dziękuję za wszystkie skierowane w 

stosunku do mojej osoby jakieś tam gesty, wsparcia, pomocy. Jestem dumna, że 

mogłem pracować w takim gronie, wśród takich osób, no i również dla mieszkańców 

Ostrowca. Jest to dla mnie naprawdę ogromny zaszczyt. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dołączył do nas również Radny Jerzy 

Wrona. Witamy Cię, Panie Jerzy. I przechodzimy, proszę Państwa, do realizacji 

porządku obrad, ale zanim powiem o porządku, oczywiście klauzula informacyjna na 

wstępie. Pierwsza, która mówi o tym, że wypowiadając się, zabierając głos  

w dyskusji nie używamy nazwisk osób trzecich, o ile - nazwisk, adresów, o ile nie 

mamy takiego upoważnienia od tych osób? Natomiast, wszelkie dane, które dotyczą 

nas, to jesteśmy osobami publicznymi. Taka zgoda od nas nie jest wymagana. To tak 

dla przypomnienia. I jeszcze jedno przypomnienie, odnośnie tego, że w związku z 

ustawą z dnia 4 kwietnia 2019 r. o dostępności cyfrowej stron internetowych, innych 

aplikacji mobilnych, wszystkie materiały publikowane na stronach samorządu 

terytorialnego są przystosowane dla osób niepełnosprawnych. W związku z tym, 

nagrania obrad sesji Rady Miasta będą uzupełniane o napisy dla osób 

niesłyszących.  

 

Ad II/Przedstawienie porządku obrad: 
 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I teraz już przechodzimy do realizacji 

porządku obrad. Porządek oczywiście otrzymaliśmy wraz z materiałami. Czy są 

jakiekolwiek uwagi do porządku? Proszę, Panie Prezydencie.  

Prezydent Miasta J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie Radni! 

Szanowni Państwo! Drodzy internauci! Chciałbym wnieść zmianę do porządku 

dzisiejszych obrad sesji Rady Miasta. Proszę o dokonanie zmian w punkcie III – 

„Podjęcie uchwał w sprawie” - w podpunkcie 7, tzn. do projektu uchwały  

w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników oraz Regulaminu określającego zasady prowadzenia 

handlu w piątki i soboty produktami rolnymi lub spożywczymi oraz wyrobami 

rękodzieła wytworzonymi w gospodarstwie rolnym. W związku z powyższym proszę o 

wymianę ww. projektu uchwały na jego nową wersje, którą Państwo Radni otrzymali 

na skrzynki mailowej i na posiedzeniach komisji. Przy czym zmiany dotyczą tylko 

samej treści projektu uchwały. Załącznik nie ulega zmianie. Zmianie ulegnie również 
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tytuł, który otrzymuje brzmienie: "wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w 

piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia Regulaminu 

określającego zasady prowadzenia handlu  

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników, produktami rolnymi lub 

spożywczymi oraz wyrobami rękodzieła wytworzonymi w gospodarstwie 

rolnym”. Całe to zamieszanie wynika z odpowiedniej interpretacji albo niezgodności 

interpretacji prawnej. Chcę tutaj przeprosić Państwa Radnych za to zamieszanie 

dzisiaj. Jest to już ostateczna wersja. Pod kątem prawnym sprawdzona przez 3 

prawników, bo 2 prawników to 3 opinie, ale przez 3.  

W związku z powyższym mam nadzieję, że to już jest wersja ostateczna. Jeszcze raz 

Państwa za tą niedogodność przepraszam, dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Z uwagi na to, że ten 

punkt nadal pozostaje w porządku obrad - są tylko tam zmiany w tym projekcie 

uchwały, a zatem nie głosujemy już porządku obrad, bo jest taki  

jak był.  

 

Radni Rady Miasta obradowali według zaproponowanego porządku obrad: 
 

I. Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – stwierdzenie 
quorum.  

II. Przedstawienie porządku obrad. 

III. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) przeznaczenia w 2022 roku środków finansowych na realizację zadań 

wynikających z przejęcia zarządzania drogą krajową nr 9 w zakresie 
zagospodarowania i utrzymania zieleni w obrębie Ronda Republiki 
Ostrowieckiej oraz Ronda Powstania Styczniowego,  

2) udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Świętokrzyskiego, 
3) zamiany nieruchomości, 
4) zbycia nieruchomości, 
5) realizacji przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski Programu „Asystent osobisty 

osoby niepełnosprawnej” – edycja 2022, 
6) realizacji przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski Programu „Opieka 

wytchnieniowa” – edycja 2022, 
7) wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników  

i ich domowników oraz Regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu 
w piątki i soboty przez rolników i ich domowników produktami rolnymi lub 
spożywczymi oraz wyrobami rękodzieła wytworzonymi w gospodarstwie rolnym,  

8) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu,  
9) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2022 r., 
10) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022 – 2029. 

IV. Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 
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Ad III/Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

1) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wobec tego przechodzimy do punktu 

III porządku obrad, mianowicie – „Podjęcie uchwał w sprawach”.  

I pierwszym projektem uchwały jest projekt uchwały w sprawie przeznaczenia w 

roku 2022 środków finansowych na realizację zadań wynikających  

z przejęcia zarządzania drogą krajową nr 9 w zakresie zagospodarowania  

i utrzymania zieleni w obrębie Ronda Republiki Ostrowieckiej oraz Ronda 

Powstania Styczniowego. Na te dwa cele mamy w projekcie uchwały przeznaczoną 

kwotę łączną 145 tys. zł. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii i 

Rozwoju Miasta oraz Komisję Budżetu. Proszę teraz Przewodniczących o podanie 

nam opinii komisji. Proszę o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Strategii i 

Rozwoju Miasta.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Komisja oczywiście pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I proszę Przewodniczącego 

Komisji Budżetu o opinię komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Proszę Andrzej Pałka. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Koleżanki, Koledzy 

Radni! Mili Goście! Internauci! Ja chcę podkreślić taką sprawę - cieszy to, że ciąg 

dalszy będzie dbanie o takie ronda, które wprowadzają nas do centrum miasta. 

Myślę, że to, co widzimy, co przyjezdni widzą, spoza miasta naszego, jest wielką 

zasługą, na pewno trzeba to przyznać, Panie Prezydencie, Pana jest bardzo wiele 

inicjatyw. Jedna z nich właśnie jest taka, mimo że był czas, kiedy było i to też 

bombardowane. Myślę, że jest to istotna sprawa, bo "jak was widzą, tak was piszą". I 

na pewno to jest bardzo trafny i nie tylko na tych dwóch rondach, ale  

i na wielu innych jest podobnie. I myślę, że trzeba to ciągnąć dalej. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do głosowania projektu 

uchwały w sprawie przeznaczenia w 2022 roku środków finansowych na realizację 

zadań wynikających z przejęcia zarządzania drogą krajową nr 9  

w zakresie zagospodarowania i utrzymania zieleni w obrębie Ronda Republiki 

Ostrowieckiej oraz Ronda Powstania Styczniowego. Głosujemy: Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dariusz Kaszuba. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radna A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 

Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, proszę Państwa, że 

uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie przeznaczenia w 2022 roku 
środków finansowych na realizację zadań wynikających z przejęcia zarządzania 
drogą krajową nr 9 w zakresie zagospodarowania i utrzymania zieleni w obrębie 
Ronda Republiki Ostrowieckiej oraz Ronda Powstania Styczniowego. (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVIII/12/2021 – załącznik nr 3 do protokołu. 
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2) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Świętokrzyskiego w kwocie 140 

tys. zł. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta oraz 

Komisję Budżetu. Proszę więc o opinie obydwu komisji. Proszę  

o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I proszę Komisję Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca, Komisja 

Budżetu również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania, uwagi, bądź uwagi do projektu tej uchwały? Proszę Andrzej Pałka. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Koleżanki, Koledzy 

Radni! Mili goście! Internauci.! Myślę, że godne jest to podkreślenia, że nareszcie w 

naszym mieście, w naszej gminie nie mówi się, jaka to droga, tylko te drogi są nasze 

i także poprawia się ich wygląd. To też jest wielka zasługa, tak jak wspomniałem o 

rondach wcześniej. I to zasługuje na wielką uwagę  

i podziękowanie dla inicjatorów takich działań. A w nim przede wszystkim priorytet 

wiedzie Pan Prezydent Jarosław Górczyński. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do głosowania 

projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

Świętokrzyskiego. Głosujemy: Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radna A. Pietruszka – Jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 

Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny –S trojny Daniel, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że i ten projekt uchwały 

podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 
Województwa Świętokrzyskiego. (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 
do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVIII/13/2021 – załącznik nr 5 do protokołu. 
 
3) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

zamiany nieruchomości, a mianowicie nabycie przez Gminę Ostrowiec 

nieruchomości w os. Ogrody w zamian za nieruchomość przy ul. Hubalczyków. 

Projekt uchwały był opiniowane przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę 

Przewodniczącego o podanie nam opinii komisji.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Komisja pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Proszę Jerzy Wrona. Nie słychać Cię, panie Jerzy 

Wrona.  

Radny J. Wrona – Dobrze, a w tej chwili słychać?  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Tak, teraz tak.  

Radny J. Wrona – Bo przybliżyłem sobie troszkę mikrofon. Więc tutaj chcę 

powiedzieć, że teren ten na Stawkach, obok szkoły i przy ul. Hubalczyków według 

planów przewidywany był w przeszłości na wykonanie tam boiska sportowego 

współdziałającego z funkcjonowaniem szkoły na os. Stawki, szkoły Nr 14. I w tej 

chwili, okazuje się, że po przeznaczeniu tego terenu na inne cele, ta możliwość 
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wybudowania w tej części miasta Ostrowca Świętokrzyskiego infrastruktury sportowej 

umożliwiającej wykonywanie po prostu różnych dyscyplin sportowych, to będzie 

ograniczone. W innych dzielnicach miasta ze względu na lokalizację szkół średnich 

chociażby, czy innych szkół, takie możliwości są. Dlatego, że ta infrastruktura przy 

tych szkołach jest wybudowana. Natomiast, tutaj takiego boiska, na którym można 

biegi uprawiać lub rozgrywać mecze piłkarskie nie ma. Młodzież musi po prostu, 

jeżeli chce pograć w piłkę, to musi po prostu korzystać, szczególnie ta młodsza 

młodzież, z podwożenia przez rodziców. Ja przez wiele lat swoje dzieciaki musiałem 

podwozić, bo odległość uniemożliwiała im takie samodzielne poruszanie się. Byłoby 

bardzo wskazane, żeby po prostu tak jak było przewidziane w planach na os. Stawki 

dla okolicznych również osiedli, dla mieszkańców, dla dzieciaków z os. Stawki, ale i 

dla dzieciaków z sąsiednich tutaj dzielnic, żeby w tej części miasta jednak taki obiekt 

powstał, bo naprawdę to by poprawiło możliwość korzystania po prostu z takiego 

obiektu młodzieży, która mogłaby ćwiczyć, bo byłaby ta dogodność dotarcia 

samodzielnie, bez po prostu podwożenia przez rodziców. Natomiast, ta alokacja tych 

obiektów na terenie Ostrowca powoduje, że trzeba po prostu dzieciaki podwozić. I to 

już jest dużym utrudnieniem, bo nie każdy ma taką możliwość.  

I tu szkoda, że taka propozycja się pojawiła, a nie rezerwujemy tereny pod to, żeby 

rzeczywiście ta funkcja w całym mieście była, jeśli chodzi o obiekty sportowe 

równomiernie rozlokowana. Dlatego moim zdaniem nie jest to najlepsza propozycja. 

Dziękuję za uwagę. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Włodzimierz Stec chciał 

zabrać głos?  

Radny Wł. Stec – Tak, chciał. Dziękuję Pani Przewodnicząca. Pani Przewodnicząca! 

Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! Ja mam takie inne pytania. Nie wiem czy 

uzyskam już dziś odpowiedź, ale mam pytania. Czy wiadomo już jakie są plany 

właśnie budowania tych mieszkań, ile bloków, ile mieszkań, kiedy może się zacząć 

okres budowy, albo kiedy zakończy się ten okres budowy, kiedy mieszkania mogą 

być na sprzedaż? Chciałbym się dowiedzieć, dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Kamila Stelmasika. 

Radny K. Stelmasik – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! Panie 

Prezydencie! Chciałbym tutaj podkreślić pewną rzecz, trochę tak ad vocem do kolegi 

Jerzego. Pragnę zauważyć, że vis a vis tego terenu jest znakomita szkoła nr 14, ze 

świetną infrastrukturą, z naprawdę genialnym boiskiem oddanych  

w ubiegłym roku. I myślę, że jak na te możliwości i te potrzeby, które są, to jest to 

bardzo dobra infrastruktura sportowa, rekreacyjna też  dla dzieciaków z osiedla. 

Natomiast, ruch w kierunku inicjatywy, kolejnej budowlanej OTBS-u jak najbardziej 

trafiony. Bardzo popieram. Jestem za. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, proszę o zabranie głosu 

radnego Mateusza Czeremchę. 

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Szanowni 

Państwo! Drodzy Internauci! Rozmawiamy tutaj o dwóch nieruchomościach. Jedna, 

to jest właśnie na os. Stawki, którą prawdopodobnie przejmie OTBS. Natomiast, 
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jeszcze jest druga nieruchomość na os. Ogrody przy ul. Dziewulskiego. Gdzie tą 

nieruchomość ma objąć Gmina Ostrowiec Świętokrzyski. Chciałem zapytać, jakie tu 

są plany związane z tą działką gruntu? Czy takie plany są sprecyzowane? Także 

proszę o informację. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos? To proszę, Panie Prezydencie, o zabranie głosu. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! 

Drodzy Goście! Szanowni internauci! Ja ze zdziwieniem wsłuchuje się w niektóre 

wypowiedzi. Jakbym żył w innym świecie. Na poprzednich sesjach mówicie Państwo, 

że mało osób się rodzi w Ostrowcu, że mało osób mieszka w Ostrowcu, a teraz 

chcemy zablokować inicjatywę budowania tam bloków i dania możliwości 

sprowadzenia się do Ostrowca nowych osób, nowych rodzin. Nie rozumiem. Dziękuję 

za głos Kamila Stelmasika. Drodzy Państwo inwestujmy w to co mamy, a mamy 

świetną szkołę. Jeszcze raz podziękowania dla Pani Dyrektor Katarzyny Goworek i 

wszystkich pedagogów, nauczycieli ze szkoły nr 14. Bardzo dobra placówka. 

Rozwijająca się bardzo dobrze i świetna infrastruktura – przez płot. Nikogo nie trzeba 

dowozić, nikogo nie trzeba specjalnie zachęcać. Mamy tam naprawdę dobrą 

infrastrukturę sportową. Naprawdę dobrą i nie wiem, ja bym dopytał za chwilkę Pana 

Radnego Kamila Kutrybę, czy widzi jakieś problemy z graniem w piłkę nożną na os. 

Stawki i Rosochy? No, ja tam specjalnych problemów naprawdę nie widzę. Dbajmy o 

to, co jest. Mamy "Orliki", naprawdę. Więc, no nie rozumiem. Jeżeli jest inicjatywa, 

jeżeli chcemy sprzedawać te mieszkania i chcemy dać ofertę dla osób z zewnątrz i 

dla naszych mieszkańców, którzy chcą sobie polepszyć warunki i chcą kupić 

mieszkania w Ostrowcu Świętokrzyskim, no to tylko jest uzupełnienie oferty 

mieszkaniowej w Ostrowcu i z tego należałoby się cieszyć, bo to jest rozwój 

Ostrowca. Przyszłość. To powinniśmy myśleć w takich kategoriach, jeżeli jest ktoś, 

kto będzie chciał kupić mieszkanie, to to są perspektywiczne rodziny dla rozwoju tej 

części miasta i dla rozwoju Ostrowca. Więc, no nie rozumiem. Naprawdę już 

zaczynam coraz mniej rozumieć z tego wszystkiego i zaczynam się martwić o siebie. 

Jeżeli chodzi o Radnego Włodzimierza Steca. Nie ma jeszcze sprecyzowanych ilości. 

Tutaj nowy Prezes OTBS-u Pan Wojciech Wójcik od tego tygodnia objął funkcję 

Prezesa OTBS-u. Ma za zadanie analizę rynku i dostosowanie się z ofertą do 

aktualnych potrzeb. Osobiście uważam, że powinny być to w większości mieszkania 

dwupokojowe i taka była pierwsza koncepcja, że chcemy tam zbudować 5 - 6, OTBS 

5 - 6 bloków, w każdym około 30, 35, 40 mieszkań. Najchętniej jednoklatkowce bez 

miejsc w podziemiu, czyli bez jak gdyby garaży podziemnych. Garaże będą, 

przepraszam, miejsca postojowe naziemne. Mieszkania - kawalerki, takie 35 m2, 

dwupokojowe 43 - 47, i na pewno powinna się pojawić oferta mieszkań większych 3 - 

4 pokojowych. Wydaje się, że rozsądne byłoby budować to etapami. Rozpocząć od 

pierwszych bloków od ul. Hubalczyków i kolejne dostawić, ale to już decyduje OTBS, 

i jakby nowy zarząd tej spółki, ponieważ oni będą deweloperem, oni będą 

inwestorem.  

My możemy tylko wspierać i uzupełniać tą ofertę mieszkań na sprzedaż. Co do 

planów na os. Ogrody. Zamiana z miastem. Tam ze względu na przychodnię, ze 
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względu na pocztę i ze względu na zagospodarowanie terenu, może powstać tylko 

teren zielony, który będzie w utrzymaniu miasta, więc tam specjalnych inwestycji, na 

tym terenie w os. Ogrody przy Dziewulskiego nie przewiduje się. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zapytać? Proszę Andrzej Pałka. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Koleżanki, Koledzy 

Radni! Mili Goście! Ja chcę tylko uzupełnić. Tak jak Kamil wspomniał, mówię o 

Radnym Kamilu Stelmasiku, to przecież jeszcze tam na terenie szkoły nr 14 mamy 

piękne miasteczko Nivea. Głosowaliśmy wszyscy, żeby ono tu było w Ostrowcu, a 

więc dla najmniejszych, dla średnich i dla dorosłych też jest miejsce, a popatrzeć na 

infrastrukturę, to naprawdę pozazdrościć, oby w innych szkołach było podobnie. 

Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zapytać o coś? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do głosowania 

projektu uchwały dot. zamiany nieruchomości. Głosujemy: Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Morycińska Bożenna, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek –  Pietruszka Aron. Nie ma już chyba 

Arona. Pikus Joanna. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 

Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
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Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny –Strojny Daniel, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. Woźnicka-

Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, wstrzymuję się od głosu. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, proszę Państwa, że 

uchwałę podjęliśmy przy 1 głosie wstrzymującym, głosów przeciwnych nie było.  

 

Radni RM przy 19 głosach za, przy braku głosów przeciwnych i przy 1 głosie 
wstrzymującym podjęli uchwałę w sprawie zamiany nieruchomości. (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVIII/14/2021 – załącznik nr 7 do protokołu. 
 

4) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego punktu 

porządku obrad mianowicie projektu uchwały dot. zbycia nieruchomości położonej 

u zbiegu ulic Henryka Sienkiewicza i Starokunowskiej o pow. 0,4727 ha. Projekt 

uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę 

Przewodniczącego o podanie nam opinii komisji.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Komisja nie zaopiniowała tego projektu uchwały pozytywnie.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy Państwo Radni mają 

pytania, uwagi do projektu tej uchwały? Proszę, Radny Mateusz Czeremcha. 

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Szanowni 

Państwo! Teren, który obejmuje działka nr 46/4, który jest przedmiotem omawianej 

uchwały jest terenem cennym przyrodniczo. Położony jest na obrzeżu parku 

miejskiego i taki charakter powinien ten teren uzyskać, powinien zostać 

zagospodarowany na tereny zielone. Jest to obszar, gdzie są tereny lęgowe ptactwa, 

płazów i uważam ten pomysł za zły, chybiony nieco, z czym zgodzili się radni na 

Komisji strategii, która to Komisja negatywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. Co 

więcej, przeznaczenie tego terenu do sprzedaży w takim kształcie, w jakim Pani 

Anna Targowska  na Komisji wskazała, czyli przetarg ustny, gdzie jedynym kryterium 

jest cena, może spowodować, że ten teren zostanie zagospodarowany w sposób, 

który nie odpowiada charakterowi tej części miasta. Co więcej, ta działka ma takie 

parametry dosyć niekorzystne, ona jest, ma szerokość od 10 m, w najszerszym 

miejscu około 30, długa na kilkaset metrów. Tak, że też ona nie stanowi samodzielnie 

jakieś takiej funkcjonalnej wartości, stąd też no to jest dla mnie zadziwiające, że taka 
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propozycja się pojawia. Usłyszeliśmy od Pani Naczelnik Targowskiej, że jest 

zainteresowanie tą działką właścicieli nieruchomości sąsiedniej, czyli działki nr 39/5 

między inni. I stąd też, no obawiam się, że jeżeli ta działka zostanie przeznaczona do 

sprzedaży, o ile do takiej sprzedaży dojdzie. No, może tam powstać, nie wiem jakaś 

hala blaszana, która zupełnie nie pasuje do otoczenia, do otoczenia tego parku 

miejskiego, jak i również zabudowy w centrum miasta. Stąd też uważam, że jest to 

zły pomysł. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Kto jeszcze z Państwa chciałby 

zabrać głos w tej sprawie? Proszę Marta Woźnicka-Kuzdak.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panie 

Prezydencie! Szanowni Państwo! Ja chciałam jeszcze tylko jedną rzecz uściślić, czy 

granica działki, która przeznaczona jest na sprzedaż, kończy się na murze? 

Rozumiem, że ławki, które są tam wzdłuż stawu i ta ścieżka pozostaje do dyspozycji 

mieszkańców? Tak? Ja nie brałam udziału w tych komisjach, bo nie jestem 

członkiem tych komisji, więc nie znam odpowiedzi na to pytanie. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Kto jeszcze z Państwa 

Radnych chciałby dopytać o coś w kwestii tego projektu uchwały? Proszę Radny 

Włodzimierz Stec.  

Radny Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! 

Mogę nie uzyskać odpowiedzi, jednak zadam to pytanie. Może jest wiadomo, co tam 

może być robione z tą działką? Tak? Może są takie informacje, jeśli ktoś je posiada, 

to może by nam przekazał. Łatwiej by nam było podjąć decyzję. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I zgłaszał się do zabrania głosu 

Radny Kamil Stelmasik. Proszę bardzo.  

Radny K. Stelmasik – Tak. Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo! Pani 

Przewodnicząca! No, ja też mam sporo wątpliwości, co do decyzji o sprzedaniu tej 

działki, ponieważ stoję na stanowisku, że każdy teren, który jest takim terenem 

bioróżnorodnym, zielonym powinien być chroniony i jak najbardziej pielęgnowany 

przez miasta. Nie wiem, może w przyszłości kiedyś ten pomysł jeszcze raz stanie na 

sesji Rady Miasta. Będziemy wiedzieli, co się może zadziać stricte z tym terenem, bo 

wiemy, że sąsiednia działka prawdopodobnie zmieniła właściciela, więc może jakieś 

plany w przyszłości będą. Natomiast, jak dla mnie, to równie dobrze możemy ten 

teren posprzątać jako miasto, przedstawić płot, bo zresztą byłem zdumiony, że 

wzdłuż tego betonowego płotu, o który koleżanka Marta pytała jest jakaś działka, 

która należy do miasta za tym płotem. Tak, że uważam, że powinniśmy spróbować 

najpierw sami zadbać o ten teren. Nie wiem, możemy tam np. las myiawaki posadzić, 

który rośnie 10 razy szybciej, niż każdy inny las i zapewnia znakomitą 

bioróżnorodność i daje generalnie bardzo ciekawe tereny rekreacyjne dla 

mieszkańców, a park się aż prosi, żeby w miarę możliwości takie tereny w naszym 

mieście powiększyć. Tak, że dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby 

zapytać? Proszę Radny Dariusz Kaszuba. 

Radny D. Kaszuba – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Pani 

Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Szanowni Państwo! No, słyszeliśmy opinię 
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komisji, która obradowała nad projektem tej uchwały. Decyzja komisji jest negatywna. 

Zastanawiać by się należało nad tym, czy rzeczywiście jesteśmy w stanie 

przewidzieć, co na tej nietypowej, przecież z kształtu widocznego na mapie działce 

powstanie w przyszłości? Ciężko tutaj zainwestować w nadziei, iż wpływy do budżetu 

i należności podatkowe będą dostateczną rekompensatą, za to co możemy na tej 

działce kiedyś w przyszłości zobaczyć. Wydaje się tutaj tak zdroworozsądkowo, że 

ze względu na sąsiedztwo parku, na bliskość stawu należałoby pomyśleć jednak, w 

pewien sposób o zachowaniu proekologicznym, ze względu na dobro fauny i flory, 

jednak tej działki nie sprzedawać. Sądzę, że pytanie Kolegi Radnego Steca zostanie 

bez odpowiedzi, bo nie wiemy, czy rzeczywiście są jakieś plany konkretnego 

zagospodarowania tej działki. Niemniej jednak, wydaje mi się, że jest to ruch zbyt 

pochopny. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos? Proszę Radny Marek Giemza. 

Radny M. Giemza – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panie Prezydencie! 

Szanowni Państwo! Ja również mam tutaj obiekcje. Też również nie jestem pewien, 

czy gmina powinna sprzedawać ten teren. Do mnie często mieszkańcy zgłaszali się z 

zapytaniem, czy gmina nie powinna np. zbudować placu zabaw, takiego z 

prawdziwego zdarzenia, jaki jest w Opatowie. Często mieszkańcy Ostrowca jeżdżą 

do Opatowa właśnie na ten plac zabaw. Być może, taką inwestycję można by 

zrealizować właśnie w tym miejscu lub pozostawić to jako teren zielony, tak aby to 

miejsce dalej służyło mieszkańcom. Uważam, że park miejski, mamy naprawdę 

bardzo ładny i powinna ta działka pozostać w gminie, po prostu być wykorzystana, 

jako teren zielony, jako plac zabaw. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby dopytać o coś? Proszę Radna Grażyna Maj.  

Radna G. Maj – Bardzo dziękuję. Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Wysoka 

Rado! Szanowni Państwo przed komputerami! Podzielam tutaj stanowisko Pana 

Stelmasika, który mówi, że jednak to nie powinno być głównym powodem sprzedaży 

działki - fakt, że działka jest nieuporządkowana. Mamy świetnie działający Zakład 

Usług Miejskich, który naprawdę szczyci się faktem takim, że utrzymuje porządek w 

całym mieście, więc nie chlubnym chyba jest to nawet argumentowanie, że działka 

jest zaniedbana, bo park miejski to miejsce,  

w którym, no reprezentuje się nasze miasto i większość ludzi, którzy przyjeżdżają 

jako goście, są zaprowadzani przez mieszkańców i oczywiście przez nas również, 

właśnie w to miejsce. Dlatego uważam, że tereny zielone, które są pod ochroną,  

i i które też są jakby w obszarze naszego miasta - chlubą naszą - powinny być 

strzeżone i uważam, że nie powinniśmy pochopnie decyzji podejmować co do 

sprzedaży tej działki. Tak, że ja również jestem za tym, aby działka pozostała  

w granicach naszego miasta i we własnościach gminy. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu, Panie 

Prezydencie i ewentualnie udzielenia odpowiedzi na wątpliwości radnych. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Szanowni Państwo! Cieszę się z tych 

wypowiedzi, bo będziemy mogli sporo rzeczy wyjaśnić i uporządkować. Zgadzam się 
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ze stwierdzeniem, że działka samodzielnie nie stanowi żadnej wartości, ponieważ 

ona samodzielnie nie bardzo jest do zabudowania, tak jak tu było przytoczone w 

jednym krańcu 10, w skrajnym 27, więc na takiej działce nic praktycznie nie da się 

wybudować samodzielnie. Nie mam żadnych obaw co do blaszaków, bo nikt 

rozsądny dzisiaj nie buduje blaszaków w takich miejscach.  

Co do tutaj poszczególnych, pozostałych pytań. Pani Radna Marta Woźnicka-

Kuzdak. Teren, który jest zagospodarowany jako park, kończy się na tym murze, 

więc ta alejka i obejście wokół parku pozostaje w ramach, jak gdyby gminnego 

terenu. A więc, to co za murem jest terenem nie atrakcyjnym. Tu Państwo, Radny 

Włodzimierz Stec - co tam ma być? Drodzy Państwo! No, nie jest tajemnicą, że teren 

po przedsiębiorstwie Pana, no nie wiem, myślę, że mogę chyba powiedzieć, bo z 

szacunku dla pana Jerzego Białasa, którego znam i mogę sobie pozwolić, ten teren 

został sprzedany, wylicytowany przez bank. Został sprzedany w prywatne ręce i z 

tego, co są sugestie co do jego zagospodarowania, i co kiedyś wydawane były 

warunki zabudowy, bo na ten teren wydane były kiedyś warunki zabudowy, to były 

wydane warunki pod zabudowę mieszkaniową, pod bloki, pod bloki do  

4 pięter. I taki jest też zapis w studium miejscowego planu, studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego. Więc, to może być tylko  

i wyłącznie inwestycja deweloperska, mieszkaniowa, uzupełnienie kolejnych ofert 

mieszkaniowych. Co do pana Radnego Stelmasika i lasu. No, ja tam nie widzę lasu. 

Już kiedyś, przypomnę Państwu, nazwaliście, czy zostało nazwane – las komunalny 

"Parkiem Saletyńskim". Więc cieszę się, że jest taka dbałość  

o lasy, ale proszę zwrócić uwagę, że mamy przy Sienkiewicza las komunalny, który z 

nazwy jest parkiem i należałoby się tu chyba mocno za to wziąć. Jeżeli chodzi o 

miłośników flory i fauny, to chcę Państwa też poinformować, że teren stawu obok, 

niżej, nie tego naszego, nie tych naszych miejskich stawów, tylko stawu po rodzinie 

Państwa Schabowskich, jest przeznaczony do zasypania. Właściciele, spadkobiercy 

przeznaczają ten teren, najprawdopodobniej chcą go sprzedać też pod deweloperkę i 

ten staw będzie zasypany zgodnie z literą prawa. Bo wystąpili, uzyskali warunki 

zabudowy na zasypanie hektara, czy nawet ponad hektara lustra wody stawu w tym 

terenie. Więc, no pokazuje okolice. Co do Radnego Marka Giemzy, z dyrektorem 

ZUM-u, musi przejść na spacer, bo 50 m po drugiej stronie jest świetny plac zabaw 

za 150 tys. Oddany w ubiegłym roku. To była strefa, otwarta strefa aktywności. 

Naprawdę świetny, plac zabaw, a jako przedsiębiorca świetnie wie, że na tych 

placach zabaw się tam nie zarabia. A więc, jest to na takiej zasadzie. Pani Radna 

Grażyna Maj, też w kontekście uporządkowania. Tam, gdzie możemy, dbamy. Ja 

jeszcze chcę Państwa uświadomić nad jedną rzeczą. Tutaj są Panowie Naczelnicy z 

Wydziału Infrastruktury Komunalnej. Miasto, my wspólnie wszyscy na utrzymanie 

parku miejskiego, o którym mówimy, w roku 2022 przeznaczyliśmy 600 tys. zł tylko 

na pielęgnacje tego parku. A, ZUM i zgadzam się z Panią Radną Grażyną - świetna 

firma, dobrze zarządzana, no, nie chce się podjąć tego zadania, bo wszystko 

zdrożało. Ale to wszystko i brakuje nam nie mniej, nie więcej, tylko 200 tys. zł, żeby 

utrzymać park w tym zakresie, więc działka samodzielnie nie stanowi wartości do 

zabudowy, natomiast może być ofertą uzupełnienia pasa zieleni czy jakiś rekreacji, 
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strefy rekreacji dla tego przedsięwzięcia ewentualnie deweloperskiego. O ile ono się 

odbędzie, bo to też trzeba sobie wziąć pod uwagę jedną rzecz. Jeżeli dzisiaj jeszcze 

siła nabywcza w społeczeństwie jest, jeszcze ktoś chce coś kupić, to jak jeszcze parę 

razy będziemy mieli podniesione stopy procentowe, to ja nie wiem, czy będą tacy 

nabywcy, którzy będą teraz kupować kolejne mieszkania. To jest chwila. Dzisiaj jest 

koniunktura, za chwilę jej nie ma. Więc, z tego tytułu uważam, że tutaj propozycja 

Wydziału była słuszna, bo tak jak mówię, to i tak jest za terenem, za ogrodzeniem. 

Wydaje się, że to przedsięwzięcie deweloperskie, kolejne może uzupełnić. Ja 

przypomnę - były przedsięwzięcia deweloperskiego tu przy ul. Piwnej, uzupełniły 

ofertę os. Merkurego, os. na Gambo. W międzyczasie mamy też prywatnego 

dewelopera przy ul. Denkowskiej, który też buduje i mamy kolejnych deweloperów. 

Jeżeli chcemy to miasto rozwijać to go rozwijajmy. Las, niekoniecznie w środku 

miasta. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Kamila Stelmasika. 

Radny K. Stelmasik – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Szanowny Panie Prezencie! 

Nie mówiłem o zwyczajnym jakimś lesie, tylko lesie miyawaki. Można sprawdzić tą 

wiadomość. To jest to bardzo atrakcyjna metoda sadzenia lasów. Zaproponowana 

już w latach 70 przez japońskiego naukowca, który w 2006 r., otarł się o Nagrodę 

Nobla, w związku z tym pomysłem. I już są samorządy w Polsce, które to robią, ale to 

jest tylko pomysł, tylko propozycja, bo równie dobrze może ten teren zostać terenem 

zielonym póki co, a jeśli nawet są tam plany budowy mieszkań, i dobrze, jeśli jest taki 

inwestor, który to zrobi, ale równie dobrze może być też tak, że bez tego pasa ziemi 

inwestor się obejdzie, a będzie to też znakomite oddzielenie parku, przestrzeni 

publicznej od przyszłych domów mieszkań, czy co tam ma nie powstać. Natomiast, z 

drugiej strony, to co Pan powiedział o stawach, które są, no to jest rzecz taka, 

powiedziałbym, bardzo mocno smucąca, bo w dobie walki ze zmianami klimatu, 

poważnymi problemami środowiskowymi na świecie, z problemami małej retencji i 

wiemy co za tym stoi, pomysł i zgoda w ogóle, nie wiem czy taka zgoda już jest, na 

zasypanie stawów w centrum miasta, blisko przestrzeni rekreacyjnej, jest jakieś 

kuriozum dla mnie. I być może, skoro wiemy, że ten dalszy teren jest na sprzedaż, 

może my jako miasto powinniśmy o to zawalczyć, dzięki temu poszerzyć przestrzeń 

rekreacji naszego parku, dać tą przestrzeń, oddać ją właściwie mieszkańcom. Tym 

bardziej, że jeśli się nie mylę, a to należy też sprawdzić, to mniej więcej w tej 

przestrzeni, kiedyś, kiedyś, kiedy Park Miejski był po wojnie, w dwudziestoleciu 

międzywojennym był tworzony, tam był dom ogrodnika. Więc na bazie tego pomysłu 

można go odtworzyć, i zrobić wszelkiego rodzaju działania proekologiczne i 

edukacyjne. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Włodzimierza Steca. 

Radny Wł. Stec – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Szanowni 

Państwo! Ja mam takie pytanie odnośnie tych działek, które są obok, czyli tam nr 38, 

46/2 przez 3, czy to już, czy te działki należą do tej samej osoby, czy mówimy tylko o 

działce 39/5 i 39/4, które zostały już kupione? Dostaniemy taką informację?  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Panie Prezydencie o 

zabranie głosu. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Z pamięci z tego, co pamiętam, co mówił Wydział 

Mienia Komunalnego i pani Naczelnik Anna Targowska, to te działki 39/5 główne 

działki, te które były zabudowane i 39/4 są własnością przejętą po Panu Jerzym 

Białasie przez inną firmę, bo akt notarialny był podpisany. Natomiast, co do tej działki 

38 nie potrafię się wypowiedzieć, nie wiem. Natomiast, co do zagospodarowania, 

jeszcze raz, przy tych ewentualnych deweloperskich blokach też musi być teren 

zielony i lepiej żeby to zrobił deweloper, bo i tak to będzie otwarcie dla wszystkich, bo 

takie bloki powinny być dzisiaj otwierane. Natomiast, tu jeszcze udzielę głosu Panu 

Wiceprezydentowi Smolińskiemu, bo ma większą wiedzę odnośnie tych terenów 

zielonych. I, ja też bym chciał, ale drodzy Państwo, no są przepisy takie, jakie są. Ci 

właściciele skorzystali. Nawet i oparła się sprawa o ministerstwo. I może tutaj dwa 

słowa jeszcze Pan Wiceprezydent Dominik.  

Wiceprezydent Miasta – D. Smoliński – Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! 

Tak, jak na komisji mówiłem, jeżeli chodzi o ten teren tych działek, mamy tutaj do 

czynienia ze studium uwarunkowań i terenem zabudowy śródmiejskiej, i terenem 

zielonym. Jeżeli chodzi o przeznaczenie zabudowy w terenach zabudowy 

śródmiejskiej, należy tutaj mówić przede wszystkim o zabudowie mieszkaniowej 

wielorodzinnej, usługowej i zabudowie mieszkaniowej jednorodzinnej, a także tej 

zabudowie uzupełniającej w postaci: parkingów, chodników, terenów rekreacyjnych i 

zielonych. Jeżeli zaś chodzi o kwestie dot. warunków zabudowy i stawu, który nie 

należy do gminy, właściciele tutaj składając te warunki zabudowy - dosyć długo ta 

sprawa trwała, ponad 1,5 roku. Ona była rozpatrywana zarówno przez Samorządowe 

Kolegium Odwoławcze, jak i dwukrotnie przez Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego, i ostatecznie przez te instytucje została utrzymana ta decyzja,  

i zmieniona o zasypaniu tego stawu. Tak więc, w tej chwili oczywiście należy to do 

właścicieli tejże nieruchomości, jakie ostateczne decyzje podejmą  

w kontekście realizacji swoich zamierzeń inwestycyjnych.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Jeszcze gwoli uzupełnienia. Drodzy Państwo, 

należy się bardzo mocno zastanowić, czy nas będzie za chwilę stać na uprzątanie i 

utrzymywanie tych wszystkich terenów. Ja już nie chcę wchodzić w historyczne 

rzeczy, bo jakbyśmy sięgnęli głębiej, to np. Park Fabryczny przed wojną był 

zamknięty i za wejście do parku pobierało się opłatę. Więc to też historia. Mam 

nadzieję, że do tego nigdy nie dojdzie, ale przy drożejących kosztach utrzymania, 

przy tym co mamy w tej chwili, to naprawdę jeszcze w Ostrowcu, jeszcze sobie 

dajemy radę, ale jak słyszę Panią Prezydent Gdańska, która w pierwszej kolejności 

będzie oszczędzać na oświetleniu ulicznym i na terenach zielonych  

i łąkach, no może być też trudno utrzymać. Więc, naprawdę dzisiaj z punktu 

widzenia, gdyby nie ten projekt, Państwo nawet nie wiedzielibyście, że to jest miejski 

teren zagrodzony z drugiej strony. Natomiast, jeszcze też chcę powiedzieć jedną 

rzecz, tu minimalna cena to będzie 200 zł. Jak sobie przemnożycie przez te 4 tys. z 

hakiem metrów, to jest koło miliona złotych za taką działkę. Więc, to teraz proponuję 
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przejść w teren i zobaczyć, kto odważny kupi za takie pieniądze taką działkę. Więc, 

to też jak gdyby do dyskusji. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy jeszcze ktoś? Proszę 

Radny Mateusz Czeremcha. 

Radny M. Czeremcha – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Ja tu chciałbym też 

nawiązać do słów Kolegi Radnego Kamila Stelmasika. Faktycznie bardzo ważna 

teraz w tych trendach zmiany klimatu jest tzw. błękitno-zielona infrastruktura, która 

powoduje, że te zmiany klimatu będą mniej uciążliwe, mniej dokuczliwe dla całego 

środowiska, a przede wszystkim dla dla człowieka. Natomiast, otworzyłem sobie 

załącznik do uchwały Rady Miasta, dotyczący właśnie Studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego. Ja chciałbym prosić o opinię Wydziału 

Planowania, dlatego, że ja tu na mapie widzę, że są to tereny parków i skwerów 

zgodnie z tym studium. Nie wiem skąd się tu pojawiają jakieś tereny zabudowy 

śródmiejskiej. A na tych działkach prywatnych wręcz, no tam są zgodnie z tym 

poprzednim i obecnym stanem zagospodarowania, wręcz tereny przemysłowe. Tak, 

że no to ja uważam, że takie zagospodarowanie, jakie w studium widnieje powinno 

zostać utrzymane, a jeżeli ja się mylę, to bym poprosił o taką pisemną opinię 

fachowców od planowania przestrzennego. Natomiast, zadziwiające jest samo 

uzasadnienie do tego projektu uchwały, gdzie właśnie nie wspomina się o zapisach 

studium uwarunkowań. Nie wspomina się również o zapisach z ewidencji gruntów, 

gdzie w zapisach ewidencji gruntów jest to użytek BZ, czyli tereny rekreacyjno-

wypoczynkowe. I takie tereny powinny pozostać, no takich terenów będziemy mieli, 

jak zabetonujemy całe miasto, będziemy mieli już naprawdę bardzo, bardzo mało. Co 

do zamierzeń właścicieli tej działki prywatnej od ustawy, którą debatujemy. No, są to 

smutne wiadomości. Natomiast, prywatny właściciel przede wszystkim bierze pod 

uwagę swój własny interes. I no, taką decyzję Ci Państwo podjęli. Jeżeli jest zgodne 

z przepisami to jest to zasmucające, ale chyba nic na to nie będziemy mogli 

poradzić. Natomiast, możemy chronić te tereny zielone, które są w posiadaniu 

gminnej, gdzie Gmina jest właścicielem. Gdzie Gmina powinna patrzeć szeroko na 

swoje zadania również na dobro mieszkańców, również w dłuższej perspektywie 

czasowej i nie tylko zastanawiać się - a, ile to pieniędzy do budżetu wpłynie. Myślę, 

że akurat, to czy 200 zł oferent zaoferuje, to jest to jak granie na loterii, to jest 

naprawdę trudne do przewidzenia, czy ten teren w ogóle znajdzie chętnego 

nabywcę. Natomiast, ważne jest zagospodarowanie tego terenu przez gminę z 

zachowaniem tej funkcji jaką ten teren powinien pełnić. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy jeszcze ktoś chciałby  

o coś istotnego zapytać? Proszę Radny Marek Giemza. 

Radny M. Giemza – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Ja też chciałem się odnieść do 

wypowiedzi Pana Prezydenta. Panie Prezydencie, nie wiem, czy Pan był  

w Opatowie i widział ten plac zabaw, bo to co się znajduje obok stawu, to jest kilka 

urządzeń, to nie jest plac zabaw z prawdziwego zdarzenia. I proponowałbym 

pojechać i zobaczyć, porównać do tego co mamy w Ostrowcu. A poza tym, o ile się 

orientuję, jako przedsiębiorca, to czy to place zabaw, czy teren parku miejskiego, nie 
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służy do zarabiania pieniędzy, tylko ma służyć mieszkańcom. Są to tereny 

rekreacyjne, które są potrzebne dla mieszkańców. Dlatego będę głosował "przeciw".  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, Proszę Radny Andrzej Pałka. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Koleżanki, Koledzy Radni! Panie 

Prezydencie! Mili internauci! Patrząc na kształt, sam budowałem, wiem, jak to 

wygląda. Patrząc na kształt tej działki, w której dzisiaj temacie dyskutujemy, ja myślę, 

że otrzymane warunki przez potencjalnego nabywcę, to tam się znajdzie zapis, że 

może być to, bądź nie może. Natomiast, dnia dzisiejszego smuci mnie jedno - 

zasypanie stawu, ja mam tylko zapytanie - jak będą wody przy ulewach 

odprowadzone o właśnie z tej kotlinki, jaką jest skrzyżowanie ul. Mickiewicza  

i Sienkiewicza. Na razie, to na drugą stronę jezdni przepływało to w pięknym stylu na 

stawy. Chciałbym usłyszeć jak to będzie dzisiaj? Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Ktoś jeszcze z Państwa? 

Proszę Radny Dariusz Kaszuba. 

Radny D. Kaszuba – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie 

Prezydenci! Szanowni Państwo! Drodzy internauci! W pełni popieram ubolewanie 

Radnego Stelmasika nad zalaniem stawu, który jest obecnie w rękach prywatnych. 

Szkoda, że tak się może wydarzyć w niedalekiej przyszłości. Niemniej jednak 

zgadzam się również z wypowiedzią Kolegi Radnego Giemzy, który mówi o tym, jakie 

zalety ma park rekreacyjny w pobliskim Opatowie. Również jadąc tam ze znajomymi, 

którzy odwiedzili nasze miasto, byli oni pod wrażeniem tego obiektu. Przypomnę, że 

na tym terenie również znajduje się ładnie zagospodarowane miejsce z mogiłą 

Powstańców Styczniowych, ale są też dodatkowe budynki, są dodatkowe obiekty o 

przeróżnym charakterze i park ten, na prawdę jest zbudowany z takim 

przemyśleniem i z takimi funkcjami, których niestety w Ostrowcu próżno szukać, bo 

ani Gutwin, ani wspomniany przez Pana Prezydenta obiekt w pobliżu omawianego 

dzisiaj terenu, przy temacie tej uchwały, nie mają porównania z obiektem 

opatowskim, który warto sobie zobaczyć i jednocześnie porównać. Wartałoby, aby 

coś takiego powstało również w naszym mieście. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Państwa, zmierzajmy 

już może ku głosowaniu tego projektu uchwały - zaraz udzielę Radnej głosu - 

ponieważ no nic merytorycznego Państwo nie wnosicie już do tego projektu i bardzo 

bym chciała, żeby już albo jeśli zabieracie głos, to konkretnie się wypowiadać i coś 

nowego mówić, bo tak to cały czas dyskutujemy o czymś, co powinno być w 

zasadzie podlegać głosowaniu. Proszę, Panie Prezydencie.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Bardzo dziękuję Pani Przewodnicząca za takie 

podsumowanie, merytorykę. To naprawdę rozsądek wskazuje to, co zaproponował 

Wydział. Ja cieszę się, że Państwo pokazujecie przykłady innych miast. Bywam w 

Opatowie, mam okazję znać Starostę i Burmistrza. Ale jutro się wybiorę na kawę - 

zaproszę się. Byłem w tym parku. W mojej ocenie to nie jest dobra lokalizacja przy 

szpitalu. Ale to jest moja ocena. Natomiast, trochę się dziwię drodzy Państwo, no bo 

my powinniśmy promować to co u nas jest najlepsze i to co nasze. Przykro mi, jest 

słyszeć, że nie podoba się Państwu Gutwin, że nie podoba się Państwu nasz park. 

No, ja mam wielu gości z różnych miast, z różnych części Polski i nie tylko, i muszę 
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powiedzieć, że ja się szczycę tym, że mamy świetnie zadbany park miejski i obyśmy 

byli w stanie utrzymać w takim standardzie w jakim on jest, bo zauważcie Państwo, 

ile - jeszcze raz powtórzę - to kosztuje. Natomiast, co do tej inicjatywy opatowskiej, to 

to były środki unijne, a ja z niepokojem niestety patrzę, czy w najbliższej 

perspektywie my będziemy mieli jakiekolwiek środki unijne? I czy mimo 

najszczerszych chęci, ja chciałbym Państwa zaskoczyć i za chwilę móc rozmawiać o 

tym lesie i może tam faktycznie w lesie posadzimy trochę tych drzew, o których mówi 

Radny Kamil, bo to może by się współgrało. I mamy dwa takie obszary, które 

powinniśmy zrewitalizować, i o których powinniśmy dyskutować. To jest właśnie ten 

przy parafii na Piaskach - Park Saletyński, las komunalny i teren, który chcemy 

otworzyć też dla mieszkańców, tj. część osiedla, tutaj Radny Artur Zawadzki świetnie 

okolice zna, Częstocic, które miasto przejęło po cukrowni. I tam są akurat takie, no 

powiem dobre tereny pod rekreację. Na wąskiej działce, o której tutaj mówił jeden z 

radnych - 10 m, my jako gmina samodzielnie nic nie jesteśmy w stanie zrobić, a jeżeli 

Państwo tak chcielibyście się dowiedzieć, jak byście przeszli tam i zobaczyli sobie od 

środka, to tam nie ma terenu zielonego. Tam po prostu jest jeden wielki, nie powiem, 

nieporządek, bałagan. Bo te tereny, dopóki funkcjonowało przedsiębiorstwo, które 

było zlokalizowane przy ul. Starokunowskiej, dopóki tam firma pracowała i 

zatrudniała pracowników, to ten porządek był. Tam później były i palone pustostany i 

parę innych rzeczy. Jest opinia Wydziału. Ta opinia jest u Pani Naczelnik 

Targowskiej, tak, że jest dostępna. Pan Wiceprezydent Dominik jest Naczelnikiem 

Wydziału Rozwoju, więc też tutaj służy. Natomiast, ja nie będę tutaj tłumaczył 

zapisów w Studium uwarunkowań zagospodarowania przestrzennego. Dostępne dla 

wszystkich. Nie czyta się wybiórczo, tylko czyta się całościowo. Tyle z mojej strony. 

Bardzo jeszcze raz dziękuję. Ja cenię sobie Wydział Mienia Komunalnego i Panią 

Naczelnik Targowską i jej zastępczynię Teresę Osojcę. Cieszę się, że wróciła do 

zdrowia po długiej nieobecności. I jeszcze raz dziękuję za miłe słowa o ZUM-ie, bo to 

naprawdę miłe. Bo jak słyszę, że następne zdjęcia i donosy do policji na to, że ZUM 

jeździ w ciągniku tam w dwóch pracowników, czy jeden. No, to tak powiem też nie 

jest to budujące. Jeszcze raz, budujmy pozytywny obraz i pozytywną markę. Bardzo 

Państwu dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Pani Radna Grażyna Maj, 

powiedziałam, że udzielę głosu, więc udzielam. Ale już bardzo bym prosiła, żeby 

kończyć już tą dyskusję, i żebyśmy przeszli do głosowania. Proszę, Radna Pani 

Grażyna. 

Radna G. Maj – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Ja tylko 

tak na zakończenie i tak jedno zdanie w kwestii uzasadnienia. Taką moją obawę 

budzi jedno zdanie, które tutaj zostało w uzasadnieniu przytoczone, że nabywca 

będzie zgodnie ze swoimi zamierzeniami tę działkę zagospodarowywał. Więc nie 

wiem, czy by była taka koncepcja, aby miał na względzie potrzeby miasta inwestor. 

Dziękuję bardzo.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Bardzo dziękuję za ten głos. Wyjaśnię, bo ten 

głos się uzupełnia z głosem Radnego Andrzeja Pałki. Drodzy Państwo! Na ten teren 

nie zostały wydane jeszcze nowe warunki zabudowy i zagospodarowania. Więc to 
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jest temat otwarty i miasto - Wydział Pana Dominika Smolińskiego będzie miał wpływ 

na to, co my tam określimy w stosunku do tych obowiązujących przepisów. Jesteśmy 

w stanie tam narzucić pewne kwestie typu zieleń, typu ciągi piesze, otwarte tereny 

takiej przestrzeni wspólnej. Więc tu rozwiewam wątpliwość, bo dywagujemy dzisiaj 

nad tym, co jeszcze nie zostało w opinii planistycznej zrobione. Kiedyś, historycznie 

w latach  dziewięćdziesiątych, wydano warunki zabudowy. Warunki zabudowy nie 

roszczą prawa do terenu. W latach dziewięćdziesiątych, poprzedni właściciel uzyskał 

takie warunki od miasta pod budowę domów, pod budowę bloków. Ja przypomnę, że 

też są w obrocie warunki, też historycznie powiem - tereny po gminie żydowskiej, 

które miasto oddało gminie żydowskiej przy ul. Starokunowskiej, został przez gminę 

żydowską sprzedany prywatnemu inwestorowi, który na tym terenie historycznym też 

uzyskał wniosek o warunki zabudowy. I więcej, uzyskał chyba pozwolenie na budowę 

bloku mieszkalnego tu przy Starokunowskiej, gdzie w parterze mają być handel, 

usługi, a trzy piętra mieszkań. Więc, to pokazuje co w obrocie wokół tego terenu. 

Natomiast, jeszcze raz – jeżeli stać nas utrzymać ten park, który mamy w istniejącym 

terenie, to go utrzymujmy. I myślę, że każde nowe nasadzenie, bo tutaj można 

wchodzić w takie rzeczy i akurat na terenie czy Częstocic, czy Parku Saletyńskiego 

można eksperymentować z nowymi rzeczami. Natomiast, tutaj to też jest problem 

drzew w sąsiedztwie innych osób - 3 m od, to wiadomo, że to też są określone 

przepisy. Jeszcze raz dziękuję. Dziękuję i ja popieram wniosek Pani Naczelnik Anny 

Targowskiej. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – No, ostatecznie już chyba ostatniemu 

radnemu udzielam głosu. Proszę Radny Mariusz Łata i będziemy kończyć dyskusję.  

Radny M. Łata – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Ja nie wypowiadałem 

się w tym głosie. Pozostali już chyba wyczerpali swoje statutowe, dwukrotne 

wypowiedzi w zakresie tej uchwały. Szanowni Państwo! Ja mam wrażenie, 

przysłuchując się temu, co Państwo mówią, że nasuwa mi się takie staropolskie 

powiedzenie: "Cudze chwalicie, swego nie znacie". Nie wiem, może Państwo nie 

chodzą do parku miejskiego, nie widzą jakie to jest dobro, które leży w sercu 

Ostrowca, które było wybudowane, zbudowane w latach międzywojennych. I ludzie, 

którzy przyjeżdżają do mnie, odwiedzają Ostrowiec, to ja nie muszę ich wozić do 

Opatowa, do Stalowej Woli, do Sandomierza, gdziekolwiek indziej, bo mogę im 

pokazać piękne miejsca zielone, które są w Ostrowcu Świętokrzyskim. I oni 

przyjeżdżając z innych miast mówią, że nam ta betonowa nie grozi. A jeżeli chodzi o 

inwestora, który jest na tyle odważny, by w dzisiejszych czasach przymierzał się do 

inwestycji w Ostrowcu, mieszkaniowej, który zna te przepisy, o których wspominał 

jeden z radnych, że w tym momencie nie można sobie tak zabudowywać całej 

powierzchni, bo to jest uściślone w zielonej energii, itd. Mam tylko prośbę, żeby w 

tych warunkach, o których mówił Prezydent, które nie zostały wydane, na to zwrócić 

uwagę, po prostu, żeby tereny, które mają być rekreacyjne, pozostały, ale 

wybudowane zostały przez dewelopera. Bardzo dziękuję wszystkim za troskę, ale ja 

uważam, że mając taki duży park w okolicy, nie grozi nam żadna tutaj, nie ma 

żadnego zagrożenia, dlatego śmiało odważmy się i pozwólmy ludziom inwestować w 

tym mieście. Dlatego będę głosował "za" podjęciem tej uchwały. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Państwa, no więc przechodzimy 

teraz do głosowania projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej u 

zbiegu ulic: Henryka Sienkiewicza i Starokunowskiej o pow. 0,4727 ha. Choinka 

Stanisław. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, wstrzymuję się.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem przeciw. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Państwa, uchwały nie podjęliśmy. 

Przeciwnych 12 głosów, za 6 i wstrzymało się 2 osoby.  
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Radni RM – przy 6 głosach za, 12 głosach przeciwnych i przy 2 głosach 
wstrzymujących – nie podjęli uchwały w sprawie zbycia nieruchomości (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 
 

5) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego projektu 

uchwały dot. realizacji przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski Programu 

"Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej" - edycja 2022. Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Budżetu, Komisję Samorządową oraz Komisję ds. 

Rodziny. Proszę Przewodniczących o przedstawienie nam opinii komisji. Proszę o 

zabranie głosu Przewodniczącego Komisji ds. Rodziny. 

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! Szanowni 

Państwo! Komisja ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, proszę Przewodniczącego 

Komisji Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I proszę Komisję Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały dot. realizacji przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski 

Programu "Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej" - edycja 2022. Choinka 

Stanisław.  

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Duda Renata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem … 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Nie słyszę. Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Powtórzę. Pani Przewodnicząca!  Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  
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Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 

Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil. Stelmasik Kamil. 

Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy. Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kamil Stelmasik. Uchwałę przyjęliśmy 

jednogłośnie, 18 głosami za, 2 osoby nam w tej chwili ubyły. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie realizacji przez Gminę Ostrowiec 
Świętokrzyski Programu "Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej" - edycja 2022. 
(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVIII/15/2021 – załącznik nr 10 do protokołu. 
 

6) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego projektu 

uchwały dot. realizacji przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski Programu "Opieka 

wytchnieniowa" - edycja 2022. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję 

Samorządową, Komisję ds. Rodziny i Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczących 

Komisji o zabranie głosu. Proszę o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji ds. 

Rodziny. 

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! Komisja 

ds. Rodziny również pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Przewodniczącego Komisji 

Samorządowej. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Komisja Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy Państwo Radni mają pytania do 

projektu tej uchwały? Proszę Andrzej Pałka.  
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Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panowie Prezydenci! 

Szanowni internauci! Panie Prezydencie, myślę, że poprzedni projekt, jaki i ten, to 

jest naprawdę wielkie dzieło Pani Dyrektor Magdy Salwerowicz. Myślę, że warto to 

podkreślić, bo można zobaczyć, jak placówka, którą prowadzi Pani Magda zna nasze 

środowisko, widzi ludzi, którym trzeba pomóc. Widzi tam, gdzie trzeba opiekunom też 

pomóc. I myślę, że powinno to być wyróżnienie - 2 programy i tak trafione, nawet  

w naszą sytuację i tą, jaką mamy obecnie, doświadczamy z Covidem, jak i również 

te, które występują związane z innymi schorzeniami. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Witamy Panią Starostę 

Marzenę Dębniak przybyłą na obrady dzisiejszej sesji. Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby jeszcze zabrać głos? Proszę, Dariusz Kaszuba. 

Radny D. Kaszuba – Dzień dobry. Pani Starosto! Pani Przewodnicząca! Dziękuję za 

udzielenie głosu. Szanowni Państwo! Wysoka Rado! Drodzy internauci! Jest z nami 

chyba również Pani Dyrektor Magdalena Salwerowicz. Ja bardzo bym prosił o 

przypomnienie, bo tych danych tutaj przy sobie nie mam. W chwili obecnej wiemy, że 

łącznie te 2 projekty, tak bardzo potrzebne z programu rządowego będą na kwotę 

blisko 2 mln zł pozyskanych przez nasz MOPS. Wiemy też z posiedzenia komisji, że 

są to środki z Funduszu Solidarnościowego, a więc bez jakichkolwiek środków 

dodatkowych własnych ze strony gminy. Proszę tylko o przypomnienie Panią 

Dyrektor, jakie to były środki w roku ubiegłym pozyskane na ten cel? 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zapytać o coś? To, proszę, w takim razie Pani Dyrektor o zabranie głosu. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – M. Salwerowicz – Dzień dobry. 

Witam Państwa serdecznie. Proszę Państwa na opiekę wytchnieniową  

w zeszłym roku pozyskaliśmy 570 tys. Natomiast, na asystenta osobistego 600 tys. 

Czyli w sumie to było no, około 1 200 000, no teraz mamy prawie 2 mln. Proszę 

Państwa, chciałbym podkreślić, że my już tych programów nie traktujemy jako 

fakultatywne, tylko jako oblig. Jest taka potrzeba w gminie i po prostu takimi 

programami gmina musi się zajmować. Tak, że nie traktujemy tego, jeszcze raz 

podkreślę, jako programy fakultatywne - są - trzeba po te pieniądze sięgać, ponieważ 

są takie potrzeby. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy ktoś? Proszę jeszcze 

Radny Dariusz Kaszuba.  

Radny D. Kaszuba – Ja, ad vocem. Dziękuję bardzo, Pani Przewodnicząca. Bardzo 

się cieszę z tego, co powiedziała Pani Dyrektor Magdalena Salwerowicz. Serdecznie 

gratuluję osiągnięcia takiej kwoty, ponieważ jak widzimy wzrost z 1 200 000 do blisko 

2 mln zł pozyskanych ze środków rządowych na ten cel. Cel, jak najbardziej 

potrzebny w naszym mieście. Również mam nadzieję, że w przyszłym roku będzie ta 

kwota jeszcze wyższa, aczkolwiek wiemy na co jest spożytkowana. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych 

jeszcze chciałby o coś dopytać? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do 

głosowania projekt uchwały w sprawie realizacji przez Gminę Ostrowiec 

Świętokrzyski Programu "Opieka wytchnienia" - edycja 2022. Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszki nie ma. Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Pikus Joanna, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 

Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil. Nie widzę. Strojny 

Daniel.  

Radny D. Strojny – Daniel Strojny, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy. Nie ma. I Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że i tę uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie realizacji przez Gminę Ostrowiec 
Świętokrzyski Programu "Opieka wytchnienia" - edycja 2022 (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVIII/16/2021 – załącznik nr 12 do protokołu. 
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7) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dot. 

wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników 

ich domowników oraz Regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu 

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników produktami rolnymi lub 

spożywczymi oraz wyrobami rękodzieła wytworzonymi w gospodarstwie 

rolnym. Poproszę tu o kilka słów przypomnienia odnośnie tam zmiany do 

poprzedniego projektu uchwały, bo to już jest nowy. Dzisiejszy. 

Dyrektor Targowisk Miejskich – M. Kosiarz – Pani Przewodnicząca! Panie 

Prezydencie! Wysoka Rado! Jeżeli chodzi o ten projekt uchwały, pozwala on nam 

doprecyzować zasady, którymi będziemy poruszali się na targowisku miejskim. Jeżeli 

chodzi o przyznawanie ulg dla rolników i ich domowników, chodzi tutaj  

o nakreślenie miejsc, w których tego typu ulgi będą mogły obowiązywać. Chodzi o 

wyznaczenie i skategoryzowanie i potem dbanie o to, aby ulgi przynależały się 

właściwej grupie osób, czyli rolników, jak również chodzi o wskazanie także 

asortymentu. To wszystko zostało zawarte w tym projekcie. Te zmiany, które miały 

miejsce i o których Pan Prezydent wspomniał, nie dotykały meritum, tylko pozwalały 

na uproszczenie, doprecyzowanie i poprawę czytelności całego zagadnienia. Czyli 

konkludując, wyznaczamy miejsca, kategoryzujemy kto i kategoryzujemy czym,  

w ramach tego Regulaminu oraz uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Ten projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Samorządową Rady Miasta. Proszę Przewodniczącego 

Komisji o podanie nam opinii komisji.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba –  Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Proszę Radny Włodzimierz Stec.  

Radny Wł. Stec – Dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielenie mi głosu. Ja powiem 

szczerze, że chciałbym jakby skorzystać z okazji, że w temacie są targowiska 

miejskie, więc tutaj przy okazji, może jeszcze tak - Pani Przewodnicząca! Panie 

Prezydencie! Pani Starosto! Szanowni Państwo! Korzystając właśnie z okazji, 

chciałbym bardzo mocno podziękować Panu Prezydentowi za to, że wsłuchał się w 

moje propozycje. Nasze rozmowy przyniosły jednak jakiś skutek i postanowił Pan 

zlikwidować opłaty za parking wokół targowiska. Jestem przekonany w 100%, że 

pozytywnie to wpłynie na osoby odwiedzające, a może jeszcze bardziej pozytywnie – 

na osoby tam handlujące, tzn. zwiększy ich obroty, będzie większa sprzedaż, i tym 

samym może więcej firm się utrzyma na naszym rynku. Jeszcze raz bardzo dziękuję. 

Przepraszam, że to tak akurat może obok tematu. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy? Proszę Radny Andrzej 

Pałka. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Koleżanki! Koledzy Radni! Panowie 

Prezydenci! Pani Starosto! Mili internauci! Tak, jak Kolega powiedział,  

w poprzedniej kadencji też ten temat podnosiłem w interpelacjach i to podziękowanie, 

to jest raz. A dwa, a jak się będzie sytuacja przedstawiać z ulgami, jeżeli są poza 
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tymi terenami wyznaczonymi, o naszym tutaj projekcie uchwały? Chciałbym usłyszeć 

odpowiedź.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych 

chciałby o coś dopytać? Nie widzę, więc prosiłabym o odpowiedź.  

Dyrektor Targowisk Miejskich – M. Kosiarz – Pani Przewodnicząca! Pani Starosto! 

Przepraszam, że wcześniej nie wspomniałem. Nie zauważyłem. Panowie 

Prezydenci! Wysoka Rado! Jeżeli chodzi o miejsca. Te lokalizacje, zostały 

wyznaczone w sposób tradycyjny, czyli korzystając z dotychczasowych zasiedlanych 

przez handlujących rolników miejsc, staraliśmy się powielić te lokalizacje, aby one 

były wygodne, dostępne i tradycyjnie poszukiwane przez kupujących, żeby te stałe 

miejsca zostały zachowane. I mam nadzieję, że w 100% pokryliśmy się tutaj, jeżeli 

chodzi o metraż, z oczekiwaniem rolników, tym bardziej, że z nimi to także 

konsultowaliśmy. Mamy tutaj do czynienia z placem rolnym przy ul. Słowackiego, 

placem nr 2. W ogólności cały Mój Rynek, czyli wszystko to, co znajduje się 

zadaszone. Jeżeli chodzi o realizację tego handlu promocyjnego dla rolników oraz  

w całości bazarek Ogrody, czyli 77 miejsc rezerwacyjnych. To powinno w 100% 

spełniać oczekiwania rolników, jeżeli chodzi o przyznawanie tego typu ulgi. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze są jakieś pytania 

ze strony Państwa? Proszę Mariusz Łata.  

Radny M. Łata – Pani Przewodnicząca! A ja chciałem tylko dowiedzieć się, bo 

zauważalny jest duży handel, jeżeli chodzi o rolników przy jednym z marketów, 

usytuowanym tutaj między ul. Grabowiecką a ul. Długą. Czy tam opłata skarbowa, 

przepraszam opłata targowa jest pobierana? I czy tam ewentualnie też będą ulgi? I 

drugie moje pytanie, to czytając, że te ulgi zostały wprowadzone przez Rząd Polski, 

jaką rekompensatę za utracone dochody otrzyma Targowica? Chciałem dowiedzieć 

się. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o odpowiedź. 

Dyrektor Targowisk Miejskich – M. Kosiarz – Jeżeli chodzi o odpowiedź na pierwsze 

pytanie, to ulgi i tereny zostały wyznaczone na terenach administrowanych przez 

Targowiska Miejskie, a nie na terenach prywatnych lub nie administrowanych przez 

nas co do zasady. Dlatego zajęliśmy się wszystkimi, którzy handlują na 

targowiskach. Więc w tych miejscach przeze mnie wcześniej wymienionych. 

Natomiast, teren daliśmy na tyle rozległy, że każdy, kto będzie chciał, będzie mógł w 

100% realizować swoje potrzeby związane z handlem w piątek i w sobotę. Co do 

drugiego pytania, to rzeczywiście napawa mnie obawami, jeżeli chodzi o kondycję 

Targowisk Miejskich, dlatego, że ta ulga powoduje duże braki w kasie Targowisk 

Miejskich. Mówimy tutaj o rzędzie wielkości około 100 – ponad 140 tys. w skali roku, 

jeżeli chodzi o opłatę targową, której tak naprawdę nie będziemy mieli możliwości 

pokrywać z innych alternatywnych źródeł dochodów. Dlatego to bardzo mocno 

dotknie Targowiska Miejskie i może wpłynąć na jakość naszej kondycji finansowej, co 

mnie osobiście bardzo martwi, dlatego, że nie przewidziana jest jakakolwiek 

rekompensata, jak również ta ulga ma charakter niezamknięty czasowo – jest 

bezterminowa. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze są pytania ze 

strony Państwa Radnych? Proszę Mateusz Czeremcha. 

Radny M. Czeremcha – Szanowni Państwo Radni! No, ja myślę, że Pan Radny Łata 

się myli, bo to nie Rząd wydaje ustawy, tylko Parlament. Tak, że to ustawa, którą 

wydał Parlament – ono takie uprawnienie dla rolników wprowadza, ażeby mogli 

handlować bez ponoszenia opłat. Myślę, że jest to bardzo korzystne zarówno dla nas 

kupujących, dla mieszkańców Ostrowca. Nie możemy rozpatrywać tej sytuacji, jako 

tylko utracony dochód, ale też jako korzyści dla mieszkańców, którzy będą mieli 

lepszy dostęp do zdrowej i często ekologicznej żywności. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby o 

coś dopytać? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do głosowania projektu uchwały 

w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników oraz uchwalenia Regulaminu określającego zasady 

prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników produktami 

rolnymi lub spożywczymi oraz wyrobami rękodzieła wytworzonymi w gospodarstwie 

rolnym. Głosujemy: Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. Kutryba Kamil. Ponownie 

wywołuję Pana Radnego Kutrybę Kamila, bo nie wiem jakie jest jego zdanie. Głos ma 

Pan wyłączony Panie Radny. Jest za. Łata Mariusz. 

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 

Włodzimierz. Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – No, dopiero teraz usłyszałam. Stec 

Włodzimierz. 
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Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil, chyba go nie widzę. 

Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy, też nie ma. I Zawadzki 

Artur  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę tę również 

podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wyznaczenia miejsc do 
prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz 
uchwalenia Regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki  
i soboty przez rolników i ich domowników produktami rolnymi lub spożywczymi oraz 
wyrobami rękodzieła wytworzonymi w gospodarstwie rolnym. (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVIII/17/2021 – załącznik nr 14 do protokołu. 
 

8) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dot. 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu w kwocie  

115 913 zł 25 gr. na przebudowę przejść dla pieszych. Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta oraz Komisję Budżetu. Proszę 

Przewodniczących o podanie nam opinii komisji. Nie widzę Przewodniczącego 

Komisji Strategii, ale w takim razie poproszę Zastępcę. 

Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – A. Zawadzki – Komisja 

Strategii pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I poproszę Przewodniczącego Komisji 

Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Proszę, Radny Mateusz Czeremcha. 

Radny M. Czeremcha – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Pani Starosto! Panowie 

Prezydenci! Państwo Radni! Ja z satysfakcją zauważam, że te przejścia dla 

pieszych, które będą odbudowane z udziałem Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, to nie 

tylko przejścia w centrum miasta, ale również w takim peryferyjnym, często 

zapomnianym osiedlu, jak Denków. Tak, że tutaj jestem bardzo zadowolony. 

Natomiast, korzystając z okazji, że jest Pani Starosta, chciałbym prosić Panią 

Starostę o zwracanie uwagi również na pozostałe przejścia dla pieszych, bo wiele 

przejść jest nie widocznych. Ta zebra, już został wytarta, tak, że bym prosił o jeśli 

mogę, o wymalowanie tych pasów, a szczególnie na takich ulicach, jak: Kilińskiego, 

Mostowa czy Ostrowiecka. Również by się prosiło przejście dla pieszych w okolicy 
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Delikatesów "Centrum" na ul. Ostrowieckiej. Składałem interpelację w tym temacie. 

Została negatywnie rozpatrzona, jakoby mieszkańcy tego przejścia sobie nie życzyli. 

Ja tam widzę codziennie, jak przyjeżdżam, czy to jest rano, czy wieczorem, czy po 

południu – naście samochodów, duży ruch na tej ulicy pieszych. Naprawdę jest to 

niebezpieczne miejsce. Dlatego proszę o wybudowanie tam przejścia dla pieszych. 

Więc, z jednej strony jestem bardzo zadowolony, a drugiej chciałbym prosić o to, 

żeby taki przejście dla pieszych powstało na ul. Ostrowieckiej w okolicach 

Delikatesów "Centrum". Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Andrzej Pałka. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Pani Starosto! Panowie Prezydenci! 

Koleżanki, Koledzy Radni! Mili goście! Internauci! Ja chcę zwrócić uwagę, też już tu 

mój przedmówca wspomniał, że myślę że po tym okresie, jakby nie było zimy, ale co 

ciekawe, niektóre zebry, czyli przejścia dla pieszych, są do tej pory nie wytarte i się 

trzymają, a niektóre już zniknęły. Przykład ulicy, nie będę daleko szukał, żeby nie 

tworzyć – Modrzewiowej. Coś się stało, albo materiał niewłaściwy użyty do 

oznaczania, to po prostu, to jest mało widoczne. Natomiast, drugi temat na jaki 

zwróciłem uwagę, przeglądając, a szczególnie projekty uchwał, gdzie załączone są 

różne mapki. Tak czytelnych opisów, to powiem szczerze mało widziałem. A był czas 

kiedy się dopominałem parę razy. Po pierwsze raz, że istniejące ulice, do których coś 

się odnosi, jest to prawda twardo zaznaczone. I co ciekawe, punkt odniesienia, tak 

jak dla turysty, znaki topograficzne. Tak tutaj wiemy, gdzie jesteśmy bardzo szybko w 

lokalizacji. Nie każdy może wiedzieć, gdzie co się znajduje, a tutaj tak czytelnie, za 

co dziękuję projektodawcy, a to, jak czytam jest Pan, właśnie m.in. Wiceprezydent 

Pan Dominik Smoliński. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy ktoś jeszcze z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do... Proszę 

Pani Starostę o zabranie głosu. 

Starosta Ostrowiecki – M. Dębniak – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Jeszcze 

przed głosowaniem, ale wsłuchując się w wypowiedzi oraz w opinie komisji, chcę 

Państwu już z góry podziękować – Państwu Radnym, Panu Prezydentowi 

Jarosławowi Górczyńskiemu za przychylność w realizowaniu tak wielu wspólnych 

remontów i inwestycji. Po raz kolejny Państwo głosujecie uchwałę w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej. Tym razem na bezpieczne przejścia dla pieszych. 

Jako Powiat Ostrowiecki występujemy z różnymi inicjatywami, bierzemy udział we 

wszystkich naborach. I akurat ta ilość przejść dla pieszych na terenie Powiatu 

Ostrowieckiego jest chyba największa w stosunku do innych powiatów, nawet licząc 

to proporcjonalnie. Na 14 złożonych wniosków otrzymaliśmy 14 pozytywnych 

odpowiedzi. Z czego 5 - 6 dotyczyło  miasta Ostrowca. Przetargi spowodowały to, że 

2 przejścia, nad czym zresztą boleję, jedno właśnie na terenie miasta Ostrowca, na 

wysokości Szkoły Podstawowej nr 10, nie będzie teraz zrealizowane, ponieważ 

przetarg tam kilkaset procent przekroczył wartość. Natomiast, w tym roku będą 

ogłaszane kolejne nabory, do których będziemy także przystępować, więc zawsze 

współpracujemy z samorządami i to na wniosek samorządów lokalnych, gmin, 

miasta. Zgłaszamy do programów tego typu wnioski. Ja z góry Państwu dziękuję i 
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powiem jeszcze raz, co powtarzam, ostatnio bardzo często: "Razem można więcej". 

Proszę zauważyć, że dzięki takiej pomocy Radnych Miasta Ostrowca, ale także 

radnych poszczególnych gmin, wykonujemy tych przejść 12. Bez takiej pomocy 

byłoby ich tylko 6. Bardzo Państwu dziękuję. Dziękuję Panu Prezydentowi.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy Państwo Radni chcieliby 

jeszcze w tym temacie zabrać głos? Wobec tego, poddaję pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu na 

przebudowę przejść dla pieszych. Głosujemy: Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. Duda Renata. Renata 

Duda. Coś się dzieje. Proszę o podniesienie ręki, bo ja nie słyszę. Jest jakiś brak 

kontaktu z Panią Radną Dudą. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kutryba Kamil, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 

Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil, nie ma. Strojny Daniel. 

Strojny Daniel. Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, wstrzymuję się. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I jeszcze raz wrócę do Strojnego 

Daniela. Nie ma. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 17 głosami za, przy jednym 

wstrzymującym. Dziękuję Państwu. 

 

Radni RM – przy 17 głosach za, braku głosów przeciwnych i przy 1 głosie 
wstrzymującym – podjęli uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Ostrowieckiemu (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do 
protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVIII/18/2021 – załącznik nr 16  do protokołu. 
 

9) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego projektu 

uchwały zm. uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na rok 2022. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu 

Rady Miasta. Proszę Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały zm. uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2022. Głosujemy: Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek –  Za. Giemza Marek. 

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny M. Łata – Kutryba Kamil, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Andrzej Pałka. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 

Włodzimierz. Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil. Nie ma. Strojny Daniel. 

Strojny Daniel. Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy. 

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że przy 16 głosach za  

i jednym wstrzymującym podjęliśmy uchwałę.  

 

Radni RM – przy 16 głosach za, braku głosów przeciwnych i przy 1 głosie 
wstrzymującym – podjęli uchwałę zm. uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2022 (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik 
nr 17 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVIII/19/2021 – załącznik nr 18  do protokołu. 
 

10) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I kolejny, ostatni w tym punkcie 

porządku obrad projekt uchwały zm. uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022-2029. Projekt uchwały 

był opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczącego o podanie nam 

opinii komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca, Komisja 

Budżetu również pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 

zm. uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na lata 2022-2029. Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba  –  Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 

Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda –Włodzimierz Sajda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil. Nie ma. Strojny Daniel. 

Też nie widzę. Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy. Wrona Jerzy.  

I Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, wstrzymuję się. 

 

Radni RM – przy 16 głosach za, braku głosów przeciwnych i przy 1 głosie 
wstrzymującym – podjęli uchwałę zm. uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022-2029 (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVIII/20/2021 – załącznik nr 20 do protokołu. 
 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Państwa, kończymy już tą sesję, 

ale jeszcze ode mnie dwa słowa. Bardzo bym prosiła o powagę sesji, bo Państwo 

tak: jesteście, za chwilę Was nie ma. Ja już sama nie wiem, jaka ta obecność 

obowiązuje. Jesteście radnymi i bardzo bym prosiła o jakąś taką dyscyplinę. To 

przecież proszę Państwa, jesteście wybrani przez mieszkańców  

i takie zachowanie, no to wydaje mi się, że nie jest zbyt w porządku. A jeżeli już 

macie jakieś tam sprawy do załatwienia, to proszę wcześniej przed sesją meldować, 

że Państwa nie będzie, wtedy będziemy wszyscy wiedzieć. A, tak to z minuty na 

minutę ubywa jakiejś jednej osoby. I ja czasem się zastanawiam, czy może jeszcze 

mamy kworum? To tyle z mojej strony. Zamykam obrady... 

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Bardzo dziękuję, że Pani to wyraziła  

i powiedziała. Dziękuję bardzo.  

Radny Wł. Stec – Może powinniśmy, Pani Przewodnicząca, zmienić nasze diety i kto 

ma 100% obecności na sesji – dostaje wynagrodzenie.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kto wie, czy nie będziemy takiej sytuacji 

rozważać. To jest całkiem możliwe.  

Radny M. Łata – Może wrócić do stacjonarnych obrad. Rząd zapowiedział, że kończy 

się pandemia, więc wracajmy może wreszcie.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – No to może wreszcie wrócimy.  

Radny M. Łata – Nie będziemy z samochodów, nie będziemy z urzędów prowadzić, 

zapraszamy wszystkich na miejsce.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Będzie taki moment, na pewno.  

Radny Wł. Sajda – Mariusz, bardzo dobrze mówisz. 

Radny J. Wrona – Pani Przewodnicząca, ale tutaj ta łączność czasami jest taka, że 

przerywa się i tutaj jest problem.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Państwa, Wy jeździcie 

samochodami. Nic dziwnego, że Wam się ta łączność przerywa. No, zastanówcie 

się, co Wy mówicie, no. Ja, dziękuję Wam dzisiaj za dyskusję, w ogóle dziękuję za 

obrady.  

 

Ad IV/ Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego: 
 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zamykam LVIII (58) nadzwyczajną sesję 

Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Do widzenia Państwu. 

 

Sesja Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego zakończyła się o godz. 16.20. 

 

Przewodniczyła: 
Przewodnicząca Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego - Irena Renduda-Dudek 
Protokołowały:  
Marta Kamińska 
Eliza Kaniewska  
 

 

 
 


